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SPRÁVA DOZORNEJ RADY  

Lesného pozemkového spoločenstva  

Urbariát Valča 

za rok 2012 

predložená valnému zhromaždeniu konanému 23. 2. 2013 vo Valči 
 
 

 

Dozorná rada (DR) Lesného pozemkového spoločenstva Urbariát Valča pracovala od posledného 
valného zhromaždenia v zložení: Radovan Hašto,  Ľuboš Romančík, Ľuboš Frlička. 

Členovia dozornej rady sa zúčastňovali na realizácii úloh vyplývajúcich z rozhodnutí valného 
zhromaždenia. Na zasadnutí výboru bol prítomný vždy aj niektorý z členov dozornej rady. 

 

Na základe poznatkov z dozornej činnosti predkladá DR Valnému zhromaždeniu túto správu: 

 

Stretnutia výboru boli na rok 2012 naplánované na prvom zasadnutí výboru a podľa tohto plánu sa 
aj pravidelne uskutočňovali. Priebeh zasadnutí môžeme hodnotiť ako vecný a konštruktívny. 

V hlavnej činnosti spoločenstva, teda v plnení úloh vyplývajúcich z lesného hospodárskeho plánu 
nezistila DR nedostatky, ani na žiadne nebola upozornená, či už zo strany členov pozemkového 
spoločenstva, alebo odborného lesného hospodára.  

 

Na základe uznesenia z posledného valného zhromaždenia z roku 2012 môžeme konštatovať, že 
výbor PS  si počínal nasledovne: 

 

A/  Výbor mal zabezpečiť výberové konanie na zabezpečenie ťažby drevnej hmoty v roku 2012. 

Výberové konanie na ťažbu v poraste 205 a 206 prebehlo po obhliadke 18.5.2012. Konania sa 
zúčastnili 3 subjekty. Najlepšiu ponuku nám dal p.Rajniak. Po podpísaní zmluvy a zaplatení zálohy 
ťažbu realizoval. Celkovo bolo vyťažených 200 m3. 

Ďalšie výberové konanie na výchovnú úmyselnú ťažbu v poraste 184B. Konania sa zúčastnili 4 
subjekty. Právo na ťažbu získal p.Kolomazník. Vyťažilo sa 78 m3. 

Tretia ťažba bola mimoriadna. Realizovala sa na parcele 180A. Je to porast vpravo od sedačkovej 
lanovky. Dôvodom ťažby bolo rozšírenie ochranného pásma lanovky. Ťažbu zrealizoval p. Francúz, 
pričom rozhodnutie a tom, kto bude ťažiť bolo operatívnym rozhodnutím členov urbáru a dozornej 
rady. Vyťažilo sa 48 m3. 

B/ V novembri nám náš lesný hospodár p.Kráľ oficiálne oznámil, že k 31.12.2012 ukončuje s nami 
zmluvu. Preto výbor musel začať hľadať nového lesného hospodára. Na výberovom konaní dňa 7.1. 
2013 sa zúčastnili 4 kandidáti. Pri výbere sme mali na zreteli 3 aspekty, ktoré musí nový lesný 
hospodár spĺňať. Boli to finančné nároky, skúsenosti s prácou lesného hospodára a aby mal 
živnosť, pretože vzhľadom na zvýšenie odvodov z Dohôd o vykonaní je práve živnosť pre nás 
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finančne výhodnejšia. Na základe týchto požiadaviek sme za nového lesného hospodára vybrali 
p.Kolomazníka. Prajem jemu a aj nám, urbáru, dobre fungujúcu bezproblémovú spoluprácu. 

Odchádzajúcemu lesnému hospodárovi p.Kráľovi ďakujeme za poctivú a vysoko profesionálnu 
prácu, ktorú pre urbár za tých mnoho rokov vykonal. 

C/ Urbárska chata. Výstavba urbárskej chaty pokračuje v rámci možností a kapacít, ktoré urbár má. 
Chata je momentálne v stave hrubej stavby zo strechou. V roku 2012 boli náklady na stavbu 
bezmála 5000 €. Na ďalšie pokračovanie stavby máme k dispozícii z rezervy, ktorá sa vytvorila 
predajom pozemku p.Halászovej ešte približne 8000 €. Túto sumu v roku 2013 určite vyčerpáme. 
Už teraz môžeme povedať, že táto sumu nebude dostačujúca na dokončenie chaty. Preto by mal 
výbor do budúcoročného valného zhromaždenia odhadnúť náklady na dostavbu a naplánovať, 
koľko rokov a v akých sumách potrebuje dofinancovanie stavby. 

 D/ V roku 2012 prebiehali aj jednania ohľadne poľovného revíru a Poľovného združenia urbár 
Valča. Mnohých z vám navštívili členovia poľovného združenia so žiadosťou o prenájom pozemkov 
na poľovné účely. Situácia je však natoľko zložitá a neprehľadná, že sme počas celého roka 
nezaznamenali žiadny posun vpred. Navyše sa pripravuje nový zákon, ktorý môžu aktuálnu situáciu 
ešte zmeniť.  

 

S prácou Výboru PS od posledného VZ môžeme vysloviť spokojnosť. 

V priebehu roku 2012  DR nedostala žiadnu sťažnosť zo strany členov PS, ktorou by sa musela 
zaoberať. 

V zmysle stanov o dozornej rade v bode 6 bola vykonaná kontrola účtovných a ostatných dokladov.  

Neboli zistené žiadne nezrovnalosti. 

Na základe vyššie uvedeného: 

a) DR odporúča VZ schváliť účtovnú závierku roku 2012 tak, ako bola výborom spoločenstva 
predložená 

b) DR odporúča VZ poveriť výbor spoločenstva vypracovaním nákladov potrebných na dostavbu 
chaty a naplánovanie jej dofinancovania. 

 

 

Radovan Hašto  ................................. 

Ľuboš Romančík ................................. 

Ľuboš Frlička ................................. 


